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Telefon: +36-1-433-4001;+36-1-459-2400 

 Web: www.tuzoltoszovetseg.hu; E-mail: office@tuzoltoszovetseg.hu 

 

Szám: 93-1/2024.MTSZ 

 

Jegyzőkönyv 

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 

 

Helyszín: a Magyar Tűzoltó Szövetség székhelye (1081 Budapest, Dologház u. 1-3.), a 

Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság épületének I. emeleti Tímár terem 

Időpont: 2024. december 05., 10.00 óra 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Dobson Tibor nyá. tű. vezérőrnagy, (Elnök): köszöntötte elnökségi, bizottsági tagokat. 

Ismertette az ülés programjait, Megállapította a határozatképességet (6 fő).  

 

Javaslatot tett az emlékeztető készítésre Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető személyére és a 

jegyzőkönyv hitelesítésére Kelemen Zsolt, (Budapesti Tűzoltó Szövetség elnök) és Dr. habil 

Cziva Oszkár (MTSZ Képzési bizottságvezető) urakat.  

 

Nevezettek a felkérést elfogadták. 

A jegyzőkönyv késztőjének személyét az Elnökség tagjai egyhangúlag elfogadta. 

 

Szavazás kézfelemeléssel, - határozathozatal (szavazati arány meghatározása) 

Levezető elnök kihirdette az alábbi határozatot: 

 

7/2024 12.05.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a jegyzőkönyv vezetőjének Hegymegi Ildikót és jegyzőkönyv hitelesítőknek 

Kelemen Zsolt és Dr. habil Cziva Oszkár urakat választották meg. (6 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással) 

Felelős: Elnök 

Határidő: azonnal 

 

Elnök: ismertette a napirendi pontokat, amelyek előzetesen megküldésre kerültek az elnökség 

és a bizottságvezetők részére. 

 

Napirendi pont javaslatok:  

1. Tájékoztató az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk álló feladatokról 

(szóbeli);  

Előterjesztő: elnök 

2. A MTSZ 2025. évi munka- és költségtervének megtárgyalása, illetve elfogadása, 

(írásbeli); 

   Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető,  

3. Egyebek 

- tájékoztató az Európai Tűzoltó Szövetség megalakulásának előkészítéséről 

(szóbeli) 

Előterjesztő: Dr. habil Cziva Oszkár  

http://www.tuzoltoszovetseg.hu/
mailto:office@tuzoltoszovetseg.hu


 - 2 - 

 

Egyéb módosító javaslat nem érkezett. 

 

Szavazás kézfelemeléssel, - határozathozatal (szavazati arány meghatározása) 

Levezető elnök kihirdette az alábbi határozatot: 

 

8/2024 (12.05.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a napirendi pontokat (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 

Felelős: Elnök 

Határidő: azonnal 

 

Napirendi pontok megtárgyalása következett. 

 

1. napirendi pont: Tájékoztató az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk álló 

feladatokról (szóbeli);  

 

Elnök: röviden tájékoztatta az elnökséget az előző elnökségi ülés óta eltelt időszak 

tevékenységről. 

Elindul egy közös egyeztetés a BM OKF-vel az együttműködésről, amit a BM 

közreműködésével valósítunk meg. A cél a jövőbeni feladatok áttekintése, az együttműködés 

megújítása. Ezeket már 2019-ben kezdeményeztük, az intézményfejlesztés és jogszabályi 

háttérrel. Ebből eddig nem lett előrelépés, amit a covid is nehezített. Idén nyáron ismét 

beterjesztettük a BM Közig Át. felé a jogszabály tervezet megújított, aktualizált változatát. 

Ebben a korábbi előterjesztést aktualizáltuk szakértők bevonásával. Az őszi egyeztetések után 

dec. 09-én kerül sor a BM-ben az első egyeztetésre. Cél az együttműködés és a közös 

gondolkodás. 

 

Fontos volt a nemzetközi fórumokon a MTSZ megjelenése, pl. Brüsszelben az EU Tűzoltók 

Szövetsége megalakulását célzó fórumokon, amely megalakítására jövő év ápr. 1-2-án kerül 

sor Berlinben. Ez nem a CTIF, hanem egy érdekképviselet az EU irányába, a szakmai célokat 

majd Cziva úr ismerteti. Ugyanúgy fontos a CTIF fórumokon való megjelenés aktív 

részvétellel, amelyet elsősorban az önkéntes tűzoltó és a sportbizottságban való részvételt 

jelenti. 

A Szilvay Kornél konferencián, ahol az elnök is részt vett és Dr. habil Cziva Oszkár és Dr. 

Zoltán Ferenc bizottságvezető urak előadást is tartottak.  

Az elmúlt két hónapban a határon túli képzésekre is sor került többek között, Hargita 

megyében Farkaslakán, Korondon, Szovátán, ahol önkéntes tűzoltó bajtársak vettek részt és 

oktatták a határon túli kollégákat. 

De működik a Kárpát-haza Önkéntes Tűzoltó Hálózat is, ahol pl. a székelyföldi kollégák 

segítettek Kárpátalján is különböző műszaki munkák kivitelezésében. 

 

Az árvízi védekezésben résztvevők elismerésével kapcsolatban elmondta, a BM-től kapott 

információ alapján az árvíz védekezésért járó jutalmak kifizetése nagy részben már 

megtörtént, az ÖTE-k részére kért pótlólagos számfejtés is folyamatban van, azokhoz a 

hiánypótlást megküldtük az érintetteknek. Ez az elismerés azon túl, hogy nagy köszönet illeti 

az abban résztvevő valamennyi önkéntes résztvevőt, a korábban felterjesztettek részére került 

kifizetésre. Ezekhez a megküldött és korábban már jelzett további résztvevők adatait is 

összegyűjtöttük majd megküldtük a BM-be. 

 

Rengeteg munkával járt ez az egyeztetési folyamat az elmúlt két hónapban, tekintettel arra, 

hogy semmilyen információval nem rendelkeztünk a védekezésben résztvevőkről, a 

megküldött adatok számos hibát, elírást, hiányosságot tartalmaztak, gyakorlatilag napi szinten 

- beleértve a hétvégéket is - több órát kellett tölteni a BM-től kapott összesített hibás 
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adatokkal megküldött táblázatok szétszedésével, azok érintett megyei elnökök részére történő 

kiküldésével, majd a visszaküldött táblák újra összeállításával és azoknak a BM felé történő 

újbóli megküldéssel.  

 

Javaslatokat kért a Miniszterelnöki Kabinetiroda állami elismerésekre, amelyhez adatokat 

kértek be. 

 

Kelemen Zsolt: a fejlesztési javaslatoknál az aktualizált adatok a honlapon nem jelentek még 

meg, amit javasolt korrigálni a honlapunkon is. 

 

A BM-től érkezett információ alapján az első féléves részbeszámoló ellenőrzése megtörtént, 

az elfogadása folyamatban van.  

 

 

2. A MTSZ 2025. évi munka- és költségtervének megtárgyalása, illetve elfogadása, 

 

Elnök: előzetesen röviden tájékoztatta az elnökséget, hogy a 2025. évi munka- és költségvetés 

tervezete előzetesen kiküldésre került, amelyhez észrevétel nem érkezett. Ehhez annyit jelzett, hogy a 

munkatervet nyilván lehet módosítani, ha úgy szükséges. 

A munkatervezethez kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

Elnök: A 2025. évi költségtervhez jelezte, hogy a jelenlegi gazdasági helyzet számos 

módosítást is előre vetíthet, majd felkérte a gazdasági vezetőt kiegészítésre. Hozzátette, hogy 

ez egy terv, amelyet az ismert körülmények miatt lehet, hogy módosítani szükséges, de az 

alapvető működéshez rendelkezésre áll a forrás. 

 

Gazdasági vezető: megerősítette, hogy ez valóban egy tervezet, amely módosítható, de ennek 

alapján lehet benyújtani a BM felé a támogatás igényt.   

A megküldött ezévi költségek alapján lett a jövő évi tervezés összeállítva, amelyet szintén 

megküldtünk az elnökségnek. Hozzátette, hogy a tervezettnél pl. az üzemanyagok árának 

jelentős emelkedése miatt, valamint ezzel párhuzamosan a rendezvények megvalósításánál is 

figyelembe kell venni mind a szállás, mind az étkezés vélhetően jóval magasabb bekerülési 

költségét. Ehhez kell lényegesen magasabb tartalékot képezni, hogy év elején biztosított 

legyen a működésre a fedezet, amíg a következő évi támogatás meg nem érkezik. 

 

A költségtervhez további kérdés, hozzászólás nem volt.  

 

Elnök: szavazásra tette fel a MTSZ 2025. évi Munkatervét és költségvetési tervét, az állami 

támogatás és az egyéb bevételek vonatkozásában. 

 

Szavazás kézfelemeléssel, - határozathozatal (szavazati arány meghatározása) 

Levezető elnök kihirdette az alábbi határozatot: 

 

9/2024 (12.05.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a MTSZ 2025. évi Munkatervét és költségvetési tervét (6 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással) elfogadta 

Felelős: Elnök 

Határidő: azonnal 

 

 

Ehhez a napirendi ponthoz nem volt hozzászólás. 
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3. napirendi pont: Egyebek  

- tájékoztató az Európai Tűzoltó Szövetség megalakulásának előkészítéséről, 

 

Elnök: felkérte Dr. habil Cziva Oszkár bizottságvezető urat ismertesse a napirendi pontban 

szereplő előkészítést. 

 

Dr. habil Cziva Oszkár: A kezdeményezés már évekkel ezelőtt elindult, érdekképviseleti 

céllal, ahol 22 tagország vett részt a legutóbbi egyezetető értekezleten, amelyhez már 

elkészítettek egy SZMSZ-t is. A tűzoltók tevékenységéről elismerően beszélt az ezen 

rendezvényen video kapcsolattal részt vett Ursula von Der Leyen asszony az Európai 

Bizottság elnöke is, aki fontosnak tartja ennek a szervezetnek a létrehozását. A szövetség 

valószínűleg Berlinben lesz bejegyezve, nonprofit szervezetként és az említett egyeztetésen el 

is fogadták a SZMSZ-t, amely a már megszokott módon az ilyen jellegű szervezetekéhez 

hasonlóan készült. 

A megalakulás a tagállamok részvételével jövő év ápr. 1-2-án történik, az EU tagállamai és 

potenciálisan még két ország lesz a tagja, kb. 25 tagállammal. Mindkét egyeztetésen a CTIF 

vezetői is részt vettek, akik jelezték, hogy erre a szervezetre szükség van, elsősorban az EU-

ban való képviselet szempontjából ezért annak létrehozását támogatják. 

Célkitűzések között szerepel az egységes képzési, technikai háttér megteremtése éppúgy, mint 

a lakosság védelme. 

 

Dr. Hegedűs György: vélelmezi, hogy ezek a célok nem a centralizálásra vonatkoznak? 

 

Dr. habil Cziva Oszkár: az irányelvekben a csatlakozott országok vélhetően igyekeznek 

megegyezni, de nem a központosítás lenne a cél, tekintettel arra, hogy az EU-s irányelvek 

nem kötelező jellegűek. 

 

Kelemen Zsolt: vélhetően a források bővítése is cél lenne, továbbá az oktatás és egyéb 

szakmai szempontok harmonizálása.  

 

Dr. habil Cziva Oszkár: az elnökség 1 elnökből és 4 alelnökből állna, amibe célszerű 

belekerülnie az alakulásnál a közép-eu-i képviseletnek is. Tagszervezeti létszámarányos 

tagdíjfizetés lesz a tagsági csatlakozás feltétele. 

 

Elnök: javasolja a proaktivitást, egy közép-eu-i egyeztető értekezletet, akár Budapesten. Ezt 

rendkívül fontosnak tartja a Közép-Kelet Európai szakmai érdekképviseltünk szempontjából. 

 

Elnök: a versenynaptár nagyjából készen van, amelyet a véglegesítés után meg fog küldeni a 

tagozatoknak, megyei elnököknek, hogy az időpontok alapján tudjanak tervezni. 

Jövő évben lesz az országos tűzoltó verseny, amely után a nyertes csapatok fognak részt venni 

a 2026-os nemzetközi berlini tűzoltó olimpián. 

 

Schaffer László: az elkészített naptár a fontos eseményeket is tartalmazza, és kéri, hogy a 

több szervezetet érintő rendezvényt küldjék meg a tagozatok is. 

 

Czifra Zsolt: többek között idén Szolnokon lesz aug-ban 20-24. között egy nemzetközi 

CrossFit Európa bajnokság, a magyar bajnoksággal együtt, amelyet a MTSE szervez. 

 

Elnök: jelezte, hogy a hagyományőrzés területén is több esemény van tervezve, amely 

részben sport, részben szakmai jellegű. 

 

Elnök: folytatta az Egyebek napirendi ponton belül a választással kapcsolatos tájékoztatást, 

amelyre felkérte Varga András bizottságvezető urat. 
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Varga András: a választással kapcsolatosan jelzi, hogy a FB elnök és bizottság személyét 

illetően feltett kérdésre szabályzó nincs, amire javaslatokat kért.  

 

Ezt követően az elnökség és bizottságvezetők megbeszélték a választással kapcsolatos eddigi 

feladatokat és megvitatták az eljárásrendhez feltett kérdéseket, amelyeket a Választási 

Bizottság elnöke koordinált és rögzít. 

 

Elnök: véleménye szerint a tisztújítás meghatározó lesz az elkövetkező 5 évben, amelyhez 

nem mindegy, hogy hogyan készítjük elő a választást.  

 

Több hozzászólás, kérdés nem volt. 

 

Heizler György: csak jelezte, hogy hosszútávú adatok feldolgozása után foglalkozási 

ártalomnak minősített az ENSZ kétfajta rák betegség típust, amely érinti a tűzoltókat is - 

légúti és bőr -, amelyhez a biztosítási vonzat most kerül kidolgozásra az ENSZ-ben, ami nem 

EU-s szabályozás, így nem kötelező minden ENSZ tagállamra, hanem a tagállamok önállóan 

vagy elfogadják a javasoltakat vagy nem. 

 

 

Elnök megköszönte az együttműködést az elnökségi ülést bezárta 12.05-kor és valamennyi 

résztvevőnek áldott ünnepet, boldog új évet kívánt. 

 

Kmf. 

 

 


